

Lesia Kuzhel

EECA Chapter Vice President

Lesia Kuzhel (Dnipro, Ukraine) is a musician, singer, teacher of contemporary singing, professor at the DIVAin International Voice Association, and founder of the BRAMS Vocal Studio.

Lesia has a deep knowledge of music and vocal pedagogy. She graduated from the Pedagogical College, the Music Department of the Pedagogical Institute, and the Conservatory as a pop and jazz singer. In addition, she has extensive stage experience (more than 20 years) working as a singer at home and abroad. Her repertoire includes more than 500 songs of various contemporary styles.

In 2020, she founded the Vocal Studio BRAMS (Ukraine) and, in the same year, began her journey in Estill Voice Training. In 2021, she began to work as an instructor at the Refresher Course for voice teachers at the International Association of Teachers of Singing. She became a co-founder and stockholder of the DIVAin International Voice Association in 2022. In the same year, because of the war at home, she moved to Germany, where she continued her work at DIVA and, in collaboration with the association's specialists, participated in the creation of the book *Formula for a Successful Voice*, which was reviewed by world-renowned voice experts, such as Anne Peckham.

Lesia is a certified specialist (EFP) of the Estill Voice Training, a professor at the DIVAin International Voice Association, and continues to work on creating and promoting contemporary innovative educational programs in the community of like-minded people in the association. She believes that only deep systemic knowledge, high personal culture, and sincere love for music are the fundamental qualities of a professional singer.

Леся Кужель (Днепр, Украина) - музыкант, певица, преподаватель современного вокала, профессор Международной ассоциации голоса DIVAin, основатель BRAMS vocal studio.

Леся обладает глубокими знаниями музыкальной и вокальной педагогики, так как окончила педагогический колледж, музыкальный факультет педагогического института и консерваторию как эстрадно-джазовая певица. Помимо этого имеет богатый сценический опыт (более 20 лет) работы вокалисткой как у себя на родине так и за рубежом. В её репертуаре более 500 песен разных современных стилей.

В 2020 году основала студию вокала BRAMS (Ukraine) и в этом же году начала обучение модели EVT. В 2021 году начала работу куратором Курсов повышения квалификации преподавателей вокала в Международной ассоциации преподавателей вокала IATS, впоследствии став сооснователем и акционером Мировой ассоциации голоса DIVAin (2022). В это же году, в связи с военными событиями на родине, переезжает в Германию, где продолжает работу в DIVA и в сотрудничестве со специалистами ассоциации принимает



участие в создании книги «Формула успешного голоса», рецензентами которой стали специалисты с мировыми именами, в частности Энн Пекхэм.

Сегодня Леся является сертифицированным специалистом (EFP) модели EVT, профессором Мировой ассоциации голоса DIVAip и продолжает работу по созданию и продвижению современных инновационных учебных программ в содружестве единомышленников в ассоциации. Считает, что только глубокие системные знания, высокая личная культура и искренняя любовь к музыке являются основополагающими качествами профессионального вокалиста.